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Zprávy ze staršovstva 3.12.2014 
 
 
• Staršovstvo v pokračujícím rozhovoru o samofinancování 

církve odpovědělo na otázky týkající se části restitučních náhrad, 
které jsou určeny pro rozvojové a diakonické projekty. Je pro to, 
aby na ně bylo vyhrazeno 25% těchto náhrad a aby církev 
postupovala k samofinancování tzv. rychlejší variantou, která 
z výnosu shromážděných prostředků umožní financovat větší část 
platů kazatelů. 

• Hospodářská komise předložila staršovstvu návrh 
rozpočtu na rok 2015. 

• Staršovstvo diskutovalo o vybírání saláru. Zazněl návrh, 
aby byli členové sboru, kteří neplatí salár, důrazně vyzváni 
k tomu, aby platili alespoň částku, kterou za každého člena sbor 
odvádí (cca 220,-Kč).  

• V.Peňáz informoval staršovstvo o dokončení nájezdové 
rampy do novoměstského kostela. Po odečtení účelové sbírky, 
darů a příspěvku z Konta Bariery stála rampa sbor z vlastních 
prostředků cca 5.000,-Kč. 

• V.Hrouda seznámil staršovstvo se základními 
informacemi, které zazní před hlasováním o využití sborového 
domu v Novém Městě. V lednu (21.1. v 18.00) se uskuteční 
beseda  ke sborovému domu a hlasování a hodinu před ní bude 
možné si sborový dům prohlédnout. 

• Staršovstvo reflektovalo způsob připomenutí 600.výročí 
obnovení vysluhování pod obojí a ohlasy na ně. Přijalo návrh 
farářů uspořádat ve sborovém Zpravodaji anketu na otázku „Co je 
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pro vás na vysluhování Večeře Páně důležité?“ O odpovědi budou 
požádáni nejenom členové sboru. 

• Podle předchozí dohody s Městem uzavřeli P.Hladík a 
Z.Šorm kupní smlouvu s Městem na vypořádání pozemku pod 
schody a nájezdem do novoměstského kostela (cena 11.500,-Kč). 

• Podle rozhodnutí staršovstva podepsali Z.Šorm a P.Hladík 
s obcí Dlouhé „Souhlasné prohlášení“, jímž obec potvrzuje, že je 
sbor jediným vlastníkem místního hřbitova a žádá o zapsaní 
vlastnictví na KÚ, a darovací smlouvu, kterou sbor daruje 
pozemek pod cestou vedle hřbitova obci Dlouhé. 

• I.Fiala podal staršovstvu zprávu o projednávání návrhu na 
koncepční podporu neziskových organizací. Komise dopracuje 
návrh nejpozději do února příštího roku. 

• Z.Šorm informoval staršovstvo o výsledcích „Adventního 
dobročinného jarmarku“ a akce „Krabice od bot“ (viz, 
podrobnější zpráva v minulém čísle Zpráv a ohlasů). 

• Z.Šorm podal staršovstvu zprávu o jednání konventu 
Horáckého seniorátu. Do předsednictva konventu byli na čtyři 
roky zvoleni P.Jánošík, P.Gallus, Z.Tatíček a V.Peňáz. Do 
seniorátní pastýřské komise byl z našeho sboru zvolen V.Hrouda 
a jako poslanec na synod Z.Šorm. Konvent mimo jiné provedl 
průzkumnou volbu do synodní rady, schválil dohody o sloučení 
sboru Telč a Velká Lhota, navrhl určit 15% z restitučních náhrad 
na rozvojové a diakonické projekty a vyslovil se pro pomalejší 
cestu k samofinancování církve. 

• Z.Šorm jednal s děkanem ŘKC br.Daňkem o možnosti 
uspořádání ekumenického shromáždění v lednu v rámci týdne 
modliteb za jednotu křesťanů. 

• Staršovstvo se vyslovilo pro to, aby se Seniorátní setkání 
všech generací v roce 2016 konalo v Novém Městě. 

• Staršovstvo přijalo s pochopením rozhodnutí  V.Hroudy 
nekandidovat znovu (od října 2015) na místo faráře sboru na 
částečný úvazek, zároveň se rozhodlo povolat jej od té doby do 
staršovstva jako faráře v jiné službě. V.Hrouda toto povolání 
přijal. Presbyteři si do příští schůze promyslí, jak řešit uvolněnou 
část pracovního úvazku kazatele. 
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• Z.Šorm informoval staršovstvo, že poval žádost na Úřad 
práce o zřízení místa Veřejně prospěšných prací na funkci 
kostelnice pro E.Oravcovou. 

• V.Peňáz se ujal organizace objednávky vín na podporu 
projektu chráněného bydlení pro seniory a zdravotně postižené 
v Nosislavi. Sbor podpoří tento projekt nákupem vína na 
vysluhování Večeře Páně. 

 
 
 

ANKETA: Co je pro mne na vysluhování 

Večeře Páně důležité? 
 
 

600. výročí obnovení vysluhování Večeře Páně pod obojí, které 
jsme v listopadu loňského roku slavili, bylo dobrým podnětem – 
vyvolalo znovu přemýšlení a rozhovor o Večeři Páně  ve sboru. Je 
dobré, když si vzájemně dovedeme říct, co je pro koho na 
vysluhování Večeře Páně důležité. Jenom tak se můžeme navzájem 
pochopit a snad také obohatit. Proto staršovstvo na podnět farářů 
iniciuje tuto anketu. Rádi bychom v následujícím půl roce 
zveřejňovali vaše odpovědi na otázku „Co je pro mne na 
vysluhování Večeře Páně důležité?“ O odpovědi jsme požádali i 
faráře a laiky z okolních sborů. Budeme rádi, když se ankety také 
zúčastníte. Svoje odpovědi můžete poslat na mailovou adresu 
zsorm@post.cz nebo napsat a hodit do schránky na faře v Novém 
Městě. 

 

Společné sdílení přítomnosti Ježíše Krista s ostatními členy 
sboru na jednom místě, tedy u stolu Páně. 

Petr Hladík 

 
Pro mě je to  připomenutí  Božího milosrdenství, že i přes 

 všechny  moje  hříchy a pády mě  Bůh - Ježíš miluje  a tyto hříchy 
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bere na sebe. Nemusím se jimi trápit a mohu jít dál. Byl jsem spasen 
a oddělen od hříchu.  Večeře Páně je připomenutí  společenství - 
jsem mezi dalšími Kristovci, s kterými sdílím životní příběh. Ať už 
jsou starší a mohu od nich získávat inspiraci, anebo mladší, od 
kterých  dostávám energii a naději. Je to uvědomění si, že Bůh  je 
mezi námi přítomen stále.  

Václav Peňáz 
 
Svatá Večeře Páně je pro mne viditelné potvrzení Kristovy 

oběti. On zaplatil za naše viny a tak nás osvobodil. U stolu Páně 
zažívám pocit sounáležitosti se všemi,tak jako v dobré rodině.Těší 
mě že s rodiči přicházejí i děti pro požehnání a tak vrůstají do rodiny 
sboru a církve. 

Marta Topinková 
 
To úplně nejdůležitější jsem delší dobu cítil, ale pravé 

vyjádření pocitu jsem se vlastně dozvěděl až na letošní přednášce o 
Večeři Páně. Předstupuji proto, abych byl hoden a ne že jsem hoden. 
Je to krásné a vysvobozující i zavazující. 

Nemáme mnoho ceremonií, tak ji prožívám, rád a s radostí. Je 
povzbuzující kruh i složení. Listopadové připomenutí výročí mně 
připadalo velmi důstojné. 

Ivoš Fiala 
 
Večeře Páně je pro mě opravdu SVÁTOST. Vždy se na ni 

těším a domů odcházím obohacen. Je to jeden z momentů, při 
kterém si uvědomuji, že jsem vděčný, že jsem evangelík. 
Co je pro mě důležité? Nejdříve obecně. 

• potvrzení své víry 
• společenství bratří a sester v tom nejužším slova 

smyslu 
• vědomí, že Kristus zemřel za naše/moje hříchy 
• to, že mohu prosit, aby mi moji bližní odpustili moje 

provinění 
• potvrzení, že odpouštím svým bližním, pakliže se 

nějak provinili na mě. 
Teď konkrétné (spíše takové detaily) 
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• mám rád, když je VP klasická, takže farář opravdu 
bere do rukou kalich i chléb, který láme (ne všichni to dělají). 

• nevadí mi podání ruky a přání pokoje (pokud vím, 
tak někomu ano). 

• VP beru jako svátost, takže se neztotožňuji s 
vykonáváním VP 1xměsíčně. Považuji to za devalvaci. 

• Líbí se mi, když se u VP zpívá. 
• Moc se mi nelíbí vykonávání VP dětem, ale je pěkné, 

když děti stojí u svých rodičů; spíše souhlasím s tradičním 
názorem, že se chléb a víno podává dospělým nebo téměř 
dospělým, resp. konfirmovaným. Moc se mi nelíbí varianta 
dětský mošt, atd. Ale to vyplývá spíše ze situace v našem 
sboru. Ve velkých sborech je to asi jiné...  

Mirek Zelený 
 
Večeři Páně beru jako náboženský rituál, kterého jsem se vždy 

účastnila jen jako pozorovatel, z bezpečné vzdálenosti. Co je na ní 
pro mě důležité? Asi to, že je důležitá pro mého muže, který je zase 
důležitý pro mě. Jakub mi obřad vysvětloval tak (nebo tak jsem to z 
jeho vysvětlení pochopila), že jde o chvíli, kdy se lidé ve 
shromáždění společně těší ze symbolické a jaksi zázračně i skutečné 
přítomnosti Ježíše Krista. Chvíli, která je pro ně povzbuzením a 
ujištěním o lidské vzájemnosti a Boží podpoře. Ze začátku jsem ten 
moment, kdy Jakub odcházel kamsi daleko předaleko a mě nechával 
osamělou v lavici, brala jako příkoří. Teď ho beru jako radostnou 
událost pro někoho, na kom mi záleží, takže je to vlastně pěkná 
chvíle i pro mě, i když po světském způsobu.  

Zdenka Sokolíčková 
 
Při Večeři Páně je pro mne důležitá blízkost a propojenost. S 

lidmi z našeho sboru, ale také ze sborů jinde ve světě, s lidmi, kteří 
tu jsou nyní, ale také s těmi, co tu byli dříve.  

Marie Šírová 
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Kalendárium - leden 2015 
 
Co je před námi 
9.1. - pátek 19.30 – N.Město: učitelé NŠ 
16.-18.1. Mládež – Ski-dny v Daňkovicích 
18.1. neděle NM 9.00, BY 10.30 Rodinné bohoslužby 
20.1. úterý 19.30 – N.Město: střední generace – J.Žárský: O 

Antarktidě 
21.1. středa 18.00 – N-Město: setkání ke sborovému domu (17.00 

– prohlídka sborového domu) 
22.1. čtvrtek 18.30 – N.Město: ekumenické shromáždění 
26.-30.1. Farářský kurz Praha (pravidelná shromáždění v týdnu 

nebudou) 
29.1 čtvrtek 17:00 – BY: ekumenické bohoslužby 
11.2. středa 18.00 – N.Město: staršovstvo 
13.2. pátek 18.30 – N.Město: schůzka učitelů NŠ 
17.2. úterý 18.00 – N.Město: schůzka střední generace: 

pí.Bezdíčková - Osvětim 
 

Krátké zprávy a pozvánky 
 
 

Sbírka na bohoslovce konaná 25.12.2014 vynesla v našem 
sboru částku 14.571,- Kč. Všem dárcům upřímně děkujeme. 

 
Kdo chce vystavit  Potvrzení o daru církvi pro daňové účely, 

pište se v měsíci lednu na arch, který bude ve věži v Novém Městě a 
v Bystřici. 
 
 

Pozvánky ze seniorátu 
 
 

Vzdělávání laiků 
▪ v neděli 18. ledna Poetické knihy a sváteční svitky (Zdeněk 

Šorm) 
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Rezervujte si nedělní odpoledne 8.března. V tento termín se 
koná presbyterní konference ve Velkém Meziříčí. 
 

▪ neděle 11.1. Žďár nad Sázavou 18.00 bohoslužba v 
Batyskafu, slovem provází Miki Erdinger, hraje skupina Memory 
Band 

▪ neděle 25. ledna Sněžné 16.00 ekumenická bohoslužba (v 
katolickém kostele) 

 

*** 
 

Bratr Kálef - termíny letních táborů v Křídlech: 
▪ 14.-24. 7. starší děti (od 10 do 16 let) přihlášky: 

josefzenaty@seznam.cz 
▪ 24.7.-2.8. mladší děti (po 1. třídě až 13 let) přihlášky: 

jan.kerkovsky@tiscali.cz 
 

Štědrý den 
 
 

Na Štědrý den 24.12.2014 odpoledne jsme se jako každoročně 
těšili na dětskou vánoční hru v našem kostele.  

Ta letošní měla zajímavý název „Aby nás nezahanbili osel, vůl 
a kráva“. Byla opět velice zdařilá a poučná.Krásné vystoupení 
šikovných dětí i dospělých se nám velmi líbilo. 

Děkujeme srdečně všem, kteří se zasloužili o zdárný průběh 
hry a skvělý zážitek, jenž nám zpestřil tento sváteční den! 

 
Za nadšené diváky z Pohledce Draha Pustinová 

 
 

Lednové setkání ke sborovému domu 
 
Sestry a bratři, 
jenom připomínám, že ve středu 21. ledna 2015 proběhne v 

presbyterně otevřené setkání ke sborovému domu. Začátek je v 18 
hodin. 
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Při této příležitosti bude podrobně vysvětleno, jak proběhne 
hlasování v březnu na výročním sborovém shromáždění (vč. znění 
návrhů, jejich pořadí apod.). Předkladatelé projektových záměrů zde 
tyto záměry znovu vysvětlí, bude možné se na vše zeptat.  

Lednové setkání bude otevřené všem členům sboru. Využijte 
této příležitosti udělat si před hlasováním jasno! Jde nám opravdu o 
to, aby v březnu o sborovém domě hlasovalo co možná nejvíce členů 
sboru. K odpovědnému rozhodování je třeba mít vysokou účast 
dobře informovaných hlasujících. 

Setkání bude předcházet organizovaná prohlídka sborového 
domu. Zájemci se sejdou 21.1. v 17 hod před sborovým domem 
(stihnou pak být od šesti v presbyterně). Účelem této prohlídky je 
možnost udělat si vlastní představu o stavu budovy. 

Znovu připomínám, že písemné podklady mají již nyní finální 
podobu. Je jich celkem pět – tři projektové záměry a dva nezávislé 
posudky. Můžete si je stáhnout z internetu, všechny jsou na 
stránkách našeho sboru. Pokud nemáte internet nebo si nemůžete 
materiály vytisknout, obraťte se na Martinu Dvořákovou, která vám 
je okopíruje nebo zapůjčí k okopírování.  

Vojtěch Hrouda   
 
 
 
 

 Oznámení čtenářům:  

Příští číslo našeho měsíčníku vyjde 8. února  2015. Uzávěrka je 
 31. ledna 2015.  
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